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Jól érezték magukat
Megtekintették az Idõsek és

Szenvedélybetegek Otthonának
nemrégiben épült új szárnyát is,
(ennek környezete ugyancsak
hagy némi kívánnivalót maga
után), majd a közelmúltban át-
adott újtemetetõi ravatalozóba lá-
togattak el.

 A Bethlen utcai Átmeneti Otthon
szomszédságában épülõ Idõsek
Klubjában Kovács Lajosné, a Csa-
ládsegítõ és Gondozási Központ
igazgatója tájékoztatta a képvise-
lõket a készülõ beruházásról. Itt az
építkezés, melynek kivitelezõje a
KOMÉP Kft, várhatóan augusztus
31-ig befejezõdik, s az év vége felé
a környék idõs lakói birtokba is
vehetik majd a klubot.

A beruházási szemle program-
jából természetesen nem marad-
hatott ki az autóbuszpályaudvar
és környékének megtekintése
sem, s mint kiderült, a munkála-
tok itt is jó ütemben haladnak,
csakúgy, mint a Lengyel Palota fel-
újításának esetében.

A képviselõket szállító autó-
busz ezután a város északi része
felé vette az irányt, ahol a Szarva-

Beruházási szemlén a képviselõk
son jelenleg folyó legnagyobb be-
ruházás, a Benka Gyula utcai út-
építés megtekintése volt a cél. A
STRABAG Kft által kivitelezett út-
építés befejezési határideje június
15-e, s az út teljes hosszában � a
Bagi János utcától az Újtelep utcá-
ig � 6 méter széles szilárd burko-
latot kap.

Miközben az autóbusz a Benka
Gyula utcán a Zöldpázsit irányába
haladt, Skultéti Mihály, a hivatal
városfejlesztési és beruházási osz-
tályának vezetõje tájékoztatta a
képviselõket arról, hogy napo-
kon belül elkezdõdik a mótyói
útépítés II. üteme.

A közel 40 millió forintos beru-
házás nyomán lehetõség nyílik
majd arra, hogy a mótyói és a
szappanosi zártkertek tulajdono-
sai is �kövesúton� tudják megkö-
zelíteni ingatlanjaikat. A zöldpá-
zsiti részen a busz a játszótér felé
kanyarodott, ahol � mint arról az-
tán az este folyamán a testületi
ülésen meg is született a döntés �
, hamarosan egy grund épül majd.
A Mangolzugba érve pedig arról
szerezhettek tudomást a képvise-

lõk, hogy május utolsó napjaiban
várható döntés a mangolzugi
csapadékvízelvezetõ rendszer ki-
építéséhez igényelt támogatás
ügyében. A beruházási szemle
utolsó állomása a Benka Gyula
Evangélikus Általános Iskola
volt, ahol az épülõ tálalókony-
hát tekintették meg a képviselõ-
testület tagjai.

A szemle végén Babák Mihály
polgármester kérésünkre a követ-
kezõképpen összegezte a tapasz-
talatokat: �Sokminden épül és
szépül a városban, a mai szemle
során nem is tudtunk mindent
megtekinteni. S ne feledjük, hogy
hatalmas összegekrõl van itt szó,
többszáz millió forint értékû be-
ruházás folyik most a városban.
Nemsokára indulnak az újabb
nagy volumenû építkezések,
gondoljunk csak például a gim-
názium rekonstrukciójára.
Egyébként pedig nagyon jó do-
lognak tartom azt, ha a képvise-
lõk idõnként személyesen meg-
tekintik, mirõl is döntenek, illet-
ve hogy miként válnak valóra
az általuk hozott döntések.� L.J.

Röviden
Nyugdíjas vezetõség

A vezetõség megválasztása
lesz a fõ napirendi pontja a
Szarvasi Nyugdíjas Érdekvédel-
mi Egyesület következõ gyûlésé-
nek. A vezetõség minden tagot
vár június 5-ére, szerdára a Vasi-
pari Rt. éttermébe délután 15
órára.

A vízgazdálkodásról
A Magyar Hidrológiai Társaság

Békés Megyei Területi Szerveze-
te és a Gépipari Tudományos
egyesület Békés Megyei Szerve-
zete �Az Alföld vízgazdálkodási
kérdései a XXI. század elején�
címmel konferenciát rendez
2002. június 2-4. között Szarva-
son a HAKI Bibliotheka termé-
ben.

Nyári egyetem
A TIT Körösök Vidéke Egyesü-

lete, a Magyar Relaxációs és
Szimbólumterápiás Közhasznú
Egyesület és a Károli Gáspár Re-
formátus egyetem által szerve-
zett Segítõfoglalkozásúak X.
Nyári Egyetemének témája: �A
világ és egyéniségünk színei és
formái�. A nyári egyetemet júni-
us 27 � július 2. között rendezik
Békéscsabán a TIT, Körösök Vi-
déke Egyesületének székházá-
ban.

MSZP-gyûlés
A Szocialista Párt értesíti tagsá-

gát és az érdeklõdõket, hogy
2002. június 7-én (pénteken) 18
órától tartja következõ városi
gyûlését. A tagság megjelenésére
feltétlen számítanak, a szimpati-
zánsokat szívesen látják.

Modell-tehetségku-
tató verseny

Két év szünet után idén ismét
megrendezik Magyarországon is
az ELITE MODEL LOOK HUNGARY
2002 modell-tehetségkutató ver-
senysorozatot, melynek fináléja
2002. júliusában lesz. A modell-
tehetségkutató versenyre a 14-22
éves korosztály jelentkezését vár-
ják. Információ a O6/l 4748 333-
as telefonszámon illetve a
www.elitemodellook.hu e-mail
címen kérhetõ.

Üzemlátogatás
A Szarvasi ARANYKOR Nyug-

díjas Érdekvédelmi Egyesület
vezetõsége értesíti a tagságot,
hogy június 6-án (csütörtökön)
üzemlátogatást szervez a Vas és
Fémipari Rt-nél.  Gyülekezés
15.00 órakor a Vasipari Étte-
remben. Az egyesület tagjainak
megjelenését várja: a Vezetõség.

Színház � szlovákul
A Vajda Péter Mûvelõdési

Központban június 8-án 15.00
órakor a Nagylaki Amatõr Szlo-
vák Színjátszó csoport bemutat-
ja a �Nõi könnyek �

Zenské slzy� címû vígjátékot.
Az elõadás ingyenes. Minden ér-
deklõdõt szeretettel vár a Szlo-
vák Kulturális Kör (Vernost)

Sárgulás
A Tessedik Sámuel Fõiskola

Mezõgazdasági Víz- és Környe-
zetgazdálkodási Fõiskolai Kará-
nak ballagási ünnepségét június
1-én, szombaton tartják. A prog-
ram: de. 10 órakor Zsebkendõ-
tûzés a Fõiskola parkolójában,
10.30-kor ballagás a Kar épüle-
tében, 11.00 órakor ballagási
ünnepség az Ótemplomban. A
Sárgulás, a vidám hintós felvo-
nulás 15.00 órakor kezdõdik a
szarvasi fõutcán, a Sárgulási Bál
pedig 19.00 órától lesz az Árpád
Szálló Dísztermében.

Folytatás az 1. oldalról
Szarvason már pénteken dél-

után megkezdõdött a gyermek-
napi forgatag, Hevesi Imre zene-
karának koncertjén szórakoztak
a gyerekek a mûvelõdési ház

mögött felállított színpadnál.
Szombaton délelõtt a Shrek c.
családi mozit nézhették meg in-
gyen az érdeklõdõk, majd a

sportversenyeknek adott ott-
hont a grund valamennyi pályá-
ja. Délután, a gyerekszínházi
bemutatóval egyidõben � Gabi
és Tomi zenés mûsora: Hajsza a
varázsbotért,  avagy ördög a

zsákban � megindultak a játszó-
házi foglalkozások, majd Fodor
Mariann és Bohák Péter mûsor-
vezetésével a nagy sikerû Tátika-

vetélkedõ zajlott. A gyermek-
nap estéje a zenés szórakozásé
volt, DJ Justin tinidiszkójával és
a V-Tech koncertjével.

Csabacsüdön szombaton dél-
elõtt kis ünnepséggel kezdõdött

a gyermeknap, amikor is fel-
avatták a templom elõtti
Czárán-kutat, amit ez alkalomra
Egry György szobrászmûvész

újjávarázsolt, s a Vízmûvek Vál-
lalat jóvoltából ezentúl ivókút-
ként is szolgálja a közönséget.
Ezen az ünnepségen adta át
Frankó János polgármester a ha-
talmat jelképezõ kulcsot és pol-
gármesteri szalagot a hagyomá-

nyos módon az iskolá-
sok által választott diák-
p o l g á r m e s t e r n e k ,
Dananaj Tamásnak, és
alpolgármesterének Sár-
kány Ágnesnek. A gyere-
kek mindjárt át is adták
kéréseiket, melyekrõl
Frankó János úgy nyilat-
kozott: azok megfontol-
tak, s az egész település
hasznára lesznek, ha �
mint szeretnék � teljesí-
tik azokat. Az esemény
jelentõségét megörökítõ
emlékfa ültetés után sza-
bad volt a vásár, az
egész napos kavalkád-
ban rengeteg program
várta a legkisebbektõl a

nagyobbakig a csabacsüdi és
környékbeli gyerekeket, a prog-
ram az esti tüzijátékkal ért vé-
get.

T. L.

Folytatás az 1. oldalról

Folytatás az 1. oldalról
� A Vasipari fennállása óta az

elmúlt év-
ben érte el a
l e g m a g a -
sabb árbevé-
telt,  több,
mint 3,2
milliárd fo-
rintot, ami-
nek 60 szá-
zaléka ex-
portbevétel-

bõl származik. Az eredmény
jobban érzékelhetõ ha hozzá-
tesszük: a részvénytársasággá
alalkulás óta az export megtíz-
szerezõdött, az árbevétel pedig
1 milliárd forintról nõtt a mosta-
ni mértékûre. A részvénytársaság
jelentõs osztalékot fizetett és
számos fejlesztést valósított
meg.

� Mik ezek a fejlesztések?
� Az üvegüzem feldolgozó

kapacitását a kétszeresére növel-
tük az elmúlt évben és új, kor-
szerû festõberendezéseket állí-
tottunk üzembe. Az elhasználó-
dott áruszállító Barkas-ok és
IFA-k jórészét új gépkocsikra cse-
réltük és az üzemen belüli
anyagmozgatás gépei is újak.
Ezen kívül építési beruházások
is voltak, tárolóhely bõvítés és
szerelõmûhely kialakítása. Gya-
rapodott a mintaboltok száma
is, eddig Békéscsabán, Szarva-
son és Budapesten volt boltunk,
2001-tõl kezdve van Pécsen,
Szombathelyen és Gyõrben is.

� A hírek arról szólnak, hogy
erõsödik a lámpagyártó konku-

rencia.
� A hír igaz. Legnagyobb ve-

võnknél a svéd IKEA cégnél és
más vevõinknél is észrevehetõ,
hogy elõnyben részesítik a
távolkeleti szállítókat. Ott az ol-
csó munkaerõ eredményeként
olcsón tudják elõállítani a termé-
keiket és ezek minõsége is egyre
jobb.

� Hogyan tudnak versenyben
maradni?

� Nagyon nehezen. Az export-
árakban nem mindíg sikerül
érévényesítenünk a költségnö-
vekedéseket, aminek következ-
tében az árbevételek sem növe-
kednek a megfelelõ módon.
Költségnövelõ tényezõ a mini-
málbér ismert emelkedése, vagy
említhetném az energiaárak évi
12 százalékos növekedését. Azt,
hogy a részvénytársaság adózás
elõtti eredménye 2001-ben 200
millió forint volt, az értékesítés
volumenének 25 százalékos
emelésével tudtuk elérni.

� Ezek szerint többen dol-
goznak most a Vasipariban?

� Míg 2000-ben 495 volt az
átlagos dolgozói létszám, 2001-
ben már 563-an dolgoztak a
cégnél. Ez 13,7 százalékos emel-
kedést jelent. Emellett jelentõ-
sen nõttek a bérek is. Tavaly az
egy dolgozóra jutó átlagbér tel-
jes idõs fizikai állományban 66
ezer 500 forint, a nem fizikai ál-
lomány átlagbére 122 ezer fo-
rint volt. Az átlagbér havonta
vállalati szinten 75 ezer 600 fo-
rint volt.

� Hogyan készülnek a Vasipa-
ri ötvenedik és a részvénytársa-
ság ötödik évfordulójára?

� Az elõzõ kérdéshez is kap-
csolódik, hogy összeszámoltuk,
146-an vannak akik 20 évnél
régebben dolgoznak a Vasipari-
ban, 114-en pedig több, mint
25 éve. Utóbbiak a részvénytár-
saság döntése alapján törzsgárda
jutalomban részesülnek egy ne-
kik rendezett ünnepség kereté-
ben pénteken. Egy nappal elõtte
az Árpád Szálló dísztermébe hív-
tuk meg hazai és külföldi keres-
kedelmi partnereinket, a me-
gyei és városi vezetõket, az in-
tézmények és a hatóságok veze-
tõit a jubileum alkalmából ren-
dezendõ ünnepségre.

� Egy ilyen évfordulón köte-
lezõ az elõretekintés.

� A részvénytársaság életében
jelentõs szervezeti fejlesztések
következnek. Ilyen az ISO 9001
szabvány szerinti minõségirá-
nyítási rendszer bevezetése,
mellyel az a célunk, hogy a
vevõcentrikus szemlélet alapve-
tõvé váljon cégünknél. A másik
nagy feladat a számítógépes ter-
melésirányítási rendszer folya-
matos bevezetése. Ettõl a kapa-
citásgazdálkodás optimalizálá-
sát, a határidõk pontos betartá-
sát, az anyagköltségek csökke-
nését várjuk. Jövõre új könyve-
lési, számviteli rendszert is be-
vezetünk, ami megalapozot-
tabb döntéseket eredményez
majd. Természetesen kell iga-
zodnia a részvénytársaság szer-
vezeti felépítésének is. Fejleszté-
seket tervezünk a technológiá-
ban a hatékonyság a környezet-
védelem és nem utólsó sorban a
munkakörülmények javulása
érdekében.                             K.Zs.

Aki háborúskodik, nem
kívánatos

Folytatás az 1. oldalról
A testületi ülésen már éppen

megfogalmazódott az a javaslat,
hogy a következõ ülés napirend
elõtti részében tárgyaljanak a
felmerült problémáról, amikor
megérkezett az ülésterembe
elõbb Deme Zoltánné, késõbb
igencsak felindúltan Deme Zol-
tán is. Deme Zoltán kikérte ma-
gának, hogy felszólították õt a
városból való távozásra � a pol-
gármester leszögezte, hogy ilyet
nem mondott �, s azt is sérel-
mezte, hogy meghívás híján
nem volt lehetõsége hozzászól-

ni a témához. Erre válaszul azt
mondták neki, hogy a testületi
ülések nyilvánosak, azokon
mindenki részt vehet. Még mie-
lõtt a láthatóan indulatos lel-
kész szólhatott volna, a polgár-
mester megvonta tõle a szót, s
szavazásra bocsátotta dr. Deme-
ter László ügyrendi javaslatát: a
kései órán ne tárgyaljanak errõl
a témáról, a következõ ülésre az
újtemplomi presbitériumot
meghívva folytassák a tárgya-
lást. A javaslatot egy tartózko-
dással elfogadták a képviselõk.

Képviselõi hírek
Május 15-én tartotta alakuló

ülését az új országgyûlés. Egy na-
gyon fontos idõszak zárult le a
képviselõi munkában a parla-
menti bizottságok megalakulásá-
val. Ezután a Költségvetési és
Pénzügyi Bizottság alelnökeként
fogok dolgozni. A Békés Megyei
Területfejlesztési Tanács legfris-
sebb pályázatai május 24-én je-
lentek meg. Ezzel már minden
pályázat kiírásra került. Szeret-
ném felhívni figyelmüket, hogy
tekintsék át ezeket a pályázato-
kat, és ha vállalkozásukhoz talál-
nak megfelelõt, kérem pályázza-
nak! A Területfejlesztési célelõi-
rányzatról, Meliorációs és öntö-
zésfejlesztésrõl, Agrárgazdasági
célokról, Nemzeti Örökség Prog-
ramról, Céljellegû decentralizált
támogatásról, Aktív foglalkozta-
tási célelõirányzatról, Gazdaság-
fejlesztési célelõirányzatról, Kis-
és középvállalkozói célelõirány-
zatról, Turisztikai célelõirányzat-
ról szóló pályázatok letölthetõk
a Területfejlesztési Tanács hon-
lapjáról: www.bhn.hu/tefe. A pá-
lyázatokról további információ-
kat a 06-80-922-200 vagy 441-
698 telefonszámon kérhetnek.

          Domokos László
országgyûlési képviselõ

Olaszországból, Dél-Tirolból je-
lentkezett Babák Mihály polgár-
mester, mint tõle megtudhatták a
Cervinus Rádió hallgatói, hogy
egy tanulmány úton vesz részt. A
mûsor elsõ részében a múlt heti
testületi ülés témái kerültek szóba
ezek között is a bûzûügy, melyrõl
elmondta Babák Mihály, hogy a
vállalkozások fontosságának
hangsúlyozása mellett, a nyuga-
lom érdekében határozottan kér-
tek mindenkit a sürgõs, hathatós
intézkedésekre. A testületi ülést
megelõzõ beruházási szemlérõl is
részletesen tájékoztatott a polgár-
mester, majd a napirendeket és a
bejelentések egy részét emelte ki,
köztük az I. negyedéves gazdál-
kodás stabilitását, a betelepedési
évforduló elõkészületeit, a város
célhitel-, és folyószámla hitelfelvé-
telét. Az újtemetõi bejelentésrõl
röviden annyit mondott, hogy a
békés megoldások híve, de nem
szívleli, ha egy téma kapcsán régi
sérelmekkel operálnak, ugyanak-
kor tiszteletreméltónak nevezte a
temetõi beruházási törekvéseket,
de nem hallgatta el azt sem, hogy
a most elõkerült megoldási javas-
latot helytelennek tartja. Remé-
nyét fejezte ki, hogy a kérdésben
tárgyalásos úton békés megoldás
születik. A szarvasi programok
után a parlament múlt hétvégi és
hételeji munkájáról hallhattunk

A polgármester hírei
összefoglalót, melyben Babák Mi-
hály reményének adott hangot,
hogy az új kormány az ország és
a nemzet javát szolgálja intézke-
déseivel, a három szarvasi képvi-
selõ pedig korrekt munkakapcso-
latban a térség fejlõdéséért tesz
meg minden tõle telhetõt. A mûsor
második felében az elmúlt hét ese-
ményei kerültek terítékre: a szar-
vasi gyermeknap, a mûvészeti is-
kola évzáró kiállítása, a Mótyói
útépítés megkezdése. Nem volt
hiány az elõttünk álló programok-
ban sem, a Vasipari születésnapja
alkalmából további sikereket kí-
vánt a cégnek, az építõk napja al-
kalmából az építõknek, a peda-
gógusnap okán pedig a pedagógu-
soknak. Szó esett a Frankó-tanya
újabb idegenforgalmi beruházásá-
ról, a hétvégi Sárgulásról, a Tria-
noni megemlékezésrõl, nem utol-
só sorban a Tessedik Fõiskola Tár-
sadalmi Tanácsának ülésérõl.
Nyertes pályázatokról is beszá-
molt a polgármester: a mûvelõdé-
si központ 650 ezer forintot
nyert technikai felújításra, a Kos-
suth utcai gyógyfürdõ felújítását
40 millióval, a Mangol-zug csapa-
dékvíz elvezetését 80 millióval
támogatta a területfejlesztési ta-
nács, míg az Informatikai Kor-
mánybiztosságtól 2 milliót nyert
a város internetes honlap fejlesz-
tésre.

Derûlátóan ünnepelhetnek

A Hevesi Imre koncert közönsége

Gyermekszínház: Gabi és Tomi zenés mûsora

        A felújított Czárán-kút


